
Protokoł Nr III 
 

z obrad III sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 11 grudnia 2006 r. 
 

 
Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 11,00 w sali narad Urzędu Gminy w Pabianicach. 
 
Na ustawowy stan rady gminy 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych.  
Skład rady przedstawia się następująco: 

1. Figiel Roman 
2. Gąsiorek Krzysztof 
3. Golewski Andrzej  
4. Jaksa Arkadiusz 
5. Jaros Henryka  
6. Józefczyk Justyna  
7. Kalinowski Henryk 
8. Kelnerowski Józef 
9. Kasperska Zdzisława 
10. Kociołek Piotr 
11. Lubowicka Maria 
12. Muszczak Marek  
13. PieluŜek BoŜena  
14. Stasiak Zbigniew 
15. Szafrański Henryk  

Lista obecności  radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu . 
 
W sesji uczestniczyli wójt gminy Pabianice H. Gajda, w-ce wójt gminy E. Adamczyk, 
sekretarz Urzędu E. Janio , skarbnik gminy M. Nowicka, sołtysi gminy Pabianice według 
niniejszego wykazu:  

1. Forc Eugeniusz 
2. Fater BoŜena  
3. Sulej Grzegorz 
4. Szafrański Henryk 
5. Szafran Janina  
6. Owczarek Teresa 
7. Komorowski Wiktor 
8. Madaj Stefan 
9. Szczesik Andrzej 
10. Lewandowski Wacław 
11. Burda Józef 
12. Nowak Mirosław 
13. Rychłowska Cecylia  
14. Kowal Mariola 
15. Baran Andrzej 
16. Pietrasiak Tadeusz 
17. Szczerkowski Krzysztof 
18. Urbańska Mariola  
Lista obecności sołtysów stanowi załaczni nr 2 do protokołu. 
 
Ad. pkt. 1.  
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Sesję otworzył przewodniczący rady gminy R. Figiel stwierdzając prawomocność obrad  
 
Ad. pkt. 2.  
 
Protokoł z I  sesji rady gminy został przyjęty przez radę bez uwag i poprawek w 
głosowaniu jednomyślnie.  
 
 
Ad. pkt. 4.  
 
Do komisji uchwał i wniosków powołano radnego H. Kalinowskiego i radnego A. Jaksę. 
Radni wyrazili zgodę na pracę w komisji. Skład komisji został przyjęty w głosowaniu jed 
nomyślnie. 
 
Ad. pkt. 5.  
 
Skarbnik gminy M. Nowicka kolejno przedstawiała projekty uchwał w sprawach : 

 
a/ określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2007 r. 
b/ ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2007 r. 
c/ określenia stawek podatku od środków transportowych na 2007 r.  
d/ ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia terminu 
płatności i sposobu jej poboru, 
e/ ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów na 2007 r.  
Do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty 
targowej oraz określenia terminu płatności i sposobu jej poboru Skarbnik gminy 
zaproponowała poprawkę polegającą na dopisaniu pkt. 3 w § 1 ppkt. 1 w brzmieniu „ 
3/ Wysokość dziennej opłaty targowej nie moŜe przekroczyć kwoty 618,33 zł. 
Skarbnik gminy poinformowała, Ŝe wprowadzenie takiego zapisu jest sugestią 
Regionalnej Izby Obrachunkowej . 
 
Wszystkie omówione powyŜej projekty uchwał stanowią załączniki do protokołu 
obrad III sesji rady gminy.  
 
 

Dyskusja : 
 

W dyskusji jako pierwszy głos zabrał radny A. Jaksa.  Powiedział, Ŝe jego wątpliwość budzi 
ustalenie opłaty podatkowej  zapisanej w projekcie uchwały w sprawie ustalenia stawek 
podatku od nieruchomości na 2007 r. w § 1 pkt. 2 ppkt e.  gdzie opodatkowaniu podlegają 
budynki , które są  dość duŜe,  są to w większości stare szopy, nieuŜywane stodoły często jak 
wyraził radny znajdujące się w stanie opłakanym,  a właściciel z róŜnych względów nie jest w 
stanie zrobić z tym budynkiem porządku , a podatek musi jednak od tej nieuŜywanej 
powierzchni zapłacić duŜo większy niŜ od budynku mieszkalnego.                                                            
Wójt gminy odpowiadając na powyŜsze poinformował , Ŝe w takich przypadkach jeŜeli 
właściciel nie jest w stanie uiścić podatku z róŜnych względów np. przekazał gospodarstwo za 
emeryturę , znajduje się w trudnej sytuacji , on  posiada moŜliwość i indywidualnego 
rozpatrzenia  sprawy i zwolnienia z opłaty podatkowej.  
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Więcej głosów w dyskusji nad projektami uchwał dotyczącymi stawek podatkowych rada 
nie zgłosiła.  
Przewodniczący Rady R. Figiel zwrócił się do Przewodniczącego Komisji Uchwał i 
Wniosków o przedłoŜenie projektów uchwał do głosowania.  
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków A. Jaksa kolejno odczytywał projekty 
uchwał, które przewodniczący rady poddawał do głosowania.  
 
Pierwszym przedłoŜonym projektem uchwały był projekt uchwały w sprawie określenia 
zwolnień w podatkach lokalnych na 2007 r.  
 
Za uchwałą Nr III/3/2006 w powyŜszej sprawie rada  opowiedziała się w głosowaniu 15 
głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  
 
Uchwała Nr III/4/2006 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości została 
podjęta w  glosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się . 
 
Uchwała Nr III/5/2006 w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych 
na 2007 została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 
głosów wstrzymujących się . 
 
Uchwała Nr III/6 2006 w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej 
oraz określenia terminu płatności i sposobu jej poboru z uwzględnieniem poprawki 
polegającą na dopisaniu pkt. 3 w § 1 ppkt. 1 w brzmieniu „ 3/ Wysokość dziennej opłaty 
targowej nie moŜe przekroczyć kwoty 618,33 zł. o który wnioskowała  skarbnik gminy 
przedstawiając powyŜej projekty uchwał   została podjęta w głosowaniu 15 głosami za bez 
głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się.  
 
Uchwała Nr III/ 7/2006 w sprawie ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania 
psów na 2007 została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, be głosów przeciwnych i bez 
głosów wstrzymujących się.  
 
Wszystkie podjęte uchwały znajdują się  w załączeniu do protokołu jako załączniki od nr 
3 do  nr  7.  
 
Kolejnym realizowanym podpunktem porządku obrad był podpunkt dotyczący 
zatwierdzenia składów osobowych Komisji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel postawił wniosek aby obecnie powołać składy 
osobowe w Komisjach, które są wyszczególnione w statucie gminy Pabianice, natomiast 
wniosek, który został zgłoszony na poprzedniej sesji dot. powołania doraźnej komisji rady 
zaproponowany przez radnego Z. Stasiaka , czy teŜ wnioski zgłoszone przez radnego A. 
Jaksę rozwaŜyć w działającej juŜ komisji statutowej rady gminy, która przedłoŜy nam 
propozycje zmian statutu i  dopiero na podstawie nowego statutu powołane zostałyby 
nowe komisje. 
 
Radny Z. Stasiak wyraził, Ŝe wobec powyŜszego wniosku wycofuje swój wniosek z 
poprzedniej sesji dot. powołania doraźnej komisji rady gminy. 
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Za wnioskiem Przewodniczącego rady gminy rada opowiedziała się w głosowaniu 15 
głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. 
 
Drugim wnioskiem z zgłoszonym przez Przewodniczącego rady był wniosek tak, aby 
składy osobowe komisji liczyły nie więcej niŜ 9 osób , natomiast skład osobowy komisji 
rewizyjnej nie więcej niŜ 7 osób.  
Przewodniczący rady poinformował, Ŝe w chwili obecnej propozycje  składów osobowych 
są bardzo liczne , szczególnie najliczniej prezentuje się propozycja składu osobowego 
komisji rewizyjnej .  
 
Radny Z. Stasiak wyraził poparcie do wniosku zgłoszonego przez przewodniczącego 
rady.  
 
Radna Z. Kasperska zapytała czy wniosek przewodniczącego rady zgodny będzie ze 
statutem gminy i ustawą o samorządzie gminnym. 
 
Przewodniczący Rady R. Figiel poinformował, Ŝe biorąc pod uwagę listy,  na których 
radni wyrazili swój akces do pracy w poszczególnych komisjach dokonał weryfikacji i 
proponuje pewne  zmiany ; zmniejszyć składy osobowe jednych komisji , a powiększyć 
inne. Tu przewodniczący odczytał swoje propozycje.  
 
Radny M. Muszczak odnosząc się do powyŜszego powiedział, Ŝe wniosek 
przewodniczącego rady uwaŜa za taki, który ogranicza wolę radnych i jest niezgodny ze 
statutem.  
 
Radna Z. Kasperska w swojej wypowiedzi wyraziła , Ŝe jest za tym , aby zaakceptować 
składy komisji takie do których  radni sami wyrazili swój akces. 
 
 
Radny A. Jaksa wyraził, iŜ uwaŜa , Ŝe rada gminy moŜe głosować  nad składem komisji, 
natomiast kaŜdą inna próbę przeniesienia do innej komisji uwaŜa za złamanie prawa.  
 
Radny Z. Stasiak poprosił o zdanie radcy prawnego w powyŜszym temacie. 
 
Radca prawny E. Janio poinformowała, ze zgodnie ze statutem gminy skład komisji 
zatwierdza rada , kaŜdy radny ma obowiązek pracować przynajmniej ,  w 1 komisji rady , 
moŜe natomiast brać udział w posiedzeniach kaŜdej komisji. 
 
Radny M. Muszczak zabierając głos zaproponował, aby składy komisji zostały 
przegłosowane   zgodnie z wolą radnych. 
 
Radny H. Kalinowski postawił wniosek o zarządzenie przez przewodniczącego rady 5 
minut przerwy.  
 
Przewodniczący rady poddał w/w wniosek do głosowania w wyniku , którego za 
wnioskiem opowiedziało się 15 radnych bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się.  
 
Po kilkuminutowej przerwie przewodniczący rady wznowił obrady sesji i poinformował, 
Ŝe przedłoŜy do głosowania radzie składy osobowe komisji , zgodnie z wolą radnych .  
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Radny H. Kalinowski poprosił o wykreślenie swojego nazwiska z listy składu osobowego 
komisji rewizyjnej. 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków przystąpił do prezentacji uchwał w sprawie 
zatwierdzenia składów osobowych komisji rady gminy.  
Pierwszym odczytanym projektem uchwały  był projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
składu osobowego komisji rewizyjnej , za którym radni opowiedzieli się  w głosowaniu 
15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się . 
Uchwała Nr III/ 8/2006 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Uchwała Nr III/9/ w sprawie zatwierdzenia składu osobowego stałej komisji 
Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochrony Środowiska została podjęta w głosowaniu 15 
głosami za bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. Nr 9 
do protokolu.  
Uchwała Nr III/ 10/2006 w sprawie zatwierdzenia składu osobowego komisji 
Samorządowo Społecznej i Organizacyjnej została podjęta w głosowaniu 15 głosami za , 
bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. Nr 10 do 
protokołu. 
Uchwała Nr III/ 11/2006 w sprawie zatwierdzenia składu osobowego komisji Statutowej 
została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
Przewodniczący rady gminy R. Figiel ponownie zarządził przerwę w obradach podczas 
której zwołał krótkie posiedzenia komisji rady gminy , na których to komisje dokonały 
wyboru przewodniczących komisji.  
 
Po przerwie i przewodniczący wznowił obrady i zgodnie z realizowanym porządkiem 
obrad przystąpiono do realizacji pkt. 8 porządku obrad tj. zatwierdzenia 
przewodniczących stałych komisji rady.  
 
Ad. pkt. 8 
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków odczytał projekt  uchwały w sprawie 
zatwierdzenia przewodniczącego stałej  komisji Gospodarczo-Finansowej ,  Rolnej i 
Ochrony Środowiska do której przewodnictwa komisja wybrała radnego K. Gąsiorka. 
Uchwała Nr III/12/2006 w powyŜszej sprawie została podjęta w głosowaniu 15 głosami 
za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. Nr 12 do 
protokołu. 
 
Uchwała Nr III/13/2006 w sprawie zatwierdzenia Przewodniczącego komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Pabianice – radnej Z. Kasperskiej została podjęta w głosowaniu 15 głosami 
za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi za/ł. Nr 13 do 
protokołu.  
 
Uchwała Nr III/14/2006  w sprawie zatwierdzenia Przewodniczącego komisji Statutowej 
– radnego Z. Stasiaka została przyjęta w głosowaniu 15 głosami za bez głosów 
przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 14 do protokołu. 
 
Uchwała Nr III/15/2006 w sprawie zatwierdzenia przewodniczącego komisji 
Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej – radnego H. Kalinowskiego została podjeta w 
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głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i 
stanowi zał. nr 15 do protokołu.  
 
Przewodniczący rady złoŜył gratulacje wszystkim wybranym przewodniczącym komisji .  
 
Ad. pkt. 9 .  
 
W wolnych wnioskach i sprawach róŜnych poinformował, ze w Bychlewie odbyło się 
zebranie stowarzyszenia na rzecz kanalizacji na którym zapadł wniosek, aby 
przedstawiciele gminy Pabianice spotkali się z przedstawicielami miasta Pabianic  w 
temacie dot. kanalizacji południowej strony gminy, poniewaŜ w latach 2007-2008 miasto 
Pabianice będzie przystępowało do kanalizacji ulic  Jutrzkowckiej , Jasnej.  
 
Radny P. Kociołek wyraził  poparcie do wystąpienia przedmówcy, zwrócił uwagę na to, 
Ŝe jest to konieczne, poniewaŜ są przewidziane bardzo duŜe dotacje finansowe z Unii 
Europejskiej na ten cel / ok. 70% kosztów całej inwestycji / .  
 
Radny M. Muszczak zadał pytanie w sprawie dot. utwardzenia pobocza na przystanku 
autobusowym w Bychlewie , przypomniał, Ŝe pod koniec  poprzedniej kadencji  składał w 
tym temacie interpelacje.  
 
Radny A. Jaksa zabierając głos powiedział , ze sprawa kanalizacji jest problemem całej 
gminy i naleŜy w związku z tym spojrzeć na sprawę w całym kontekście gminy.  
 
Radna M. Lubowicka zgłosiła potrzebę zamontowania tablicy ogłoszeniowej na osiedlu 
Petrykozy.  
Sołtys wsi Gorzew B. Wójcik - Fater wystapiła z wnioskiem o postawienie  znaku zakazu 
wyprzedzania w Gorzewie., a takŜe naprawy drogi / dziura w asfalcie / przy posesji nr 5 w 
Gorzewie.  
 
Sołtys wsi Kudrowice wnioskował, aby sołtysi byli zapraszani na wszystkie sesje rady 
gminy . 
 
Sołtys wsi Piątkowisko złoŜył wniosek, aby rada gminy w przyszłym budŜecie gminy 
uwzględniła środki finansowe na dokończenie kanalizacji w ul. Cynkowej i Stadionowej 
w Piątkowisku.  
 
 
Radna J. Józefczyk wnioskowała o odpowiednie oznakowanie niebezpiecznego zakrętu w 
Gorzewie oraz skrzyŜowania w Górce Pabianickiej przy posesji p. Jurewicz. 
 
 
Wójt gminy H. Gajda zabierając  głos odniósł się do wypowiedzi radnych P. Kociołka i 
M. Muszczaka w sprawie kanalizacji południowej strony gminy i powiedział, Ŝe jeŜeli 
tylko będzie moŜliwość realizacji tego przedsięwzięcia na pewno będziemy chcieli wejść 
w porozumienie komunalne z miastem Pabianice.  
Odpowiadając na wniosek sołtysa wsi Piątkowisko w sprawie zakończenia kanalizacji ulic 
wymienionych ulic w Piątkowisku wójt poinformował , ze w projekcie budŜetu na rok 
2007 są ujęte środki finansowe na ten cel.  
Inne zgłoszone sprawy wójt poinformował, Ŝe zostaną przekazane bezpośrednio do 
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pracowników  Urzędu Gminy.Ad. pkt. 10.  
 
Przewodniczący komisji uchwał i wniosków odczytał protokoł komisji uchwał i 
wniosków, który rada przyjęła w głosowaniu  jednomyślnie.  
Protokoł stanowi zał. nr 16 do protokołu.  
 
 
Ad. pkt. 11 Przewodniczacy rady zamknął obrady III sesji rady gminy Pabianice .  
 
 
 
       Obradom sesji przewodniczył: 
       Przewodniczący Rady  
  
        Roman Figiel  
 
 
Protokołowała: 
Urszula Czerwonka  
 


